
                                                           Protokół Nr I/06 
z sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 

odbytej 27 listopada 2006 r. 
w sali konferencyjnej  urzędu nr 201 

 
Przed rozpoczęciem oficjalnym obrad pierwszej sesji Przewodnicząca Gminnej Komisji 
Wyborczej Pani Zofia Mańka poinformowała o wynikach wyborów do rady gminy i wyborów 
bezpośrednich wójta gminy , a następnie gratulując wygranej  wręczyła kaŜdemu osobiście 
zaświadczenie o wyborze na radnego .  
Pierwszą sesję nowo wybranej rady gminy Stargard Szczeciński o godz. 10 00otworzyła radna 
senior – p. ElŜbieta Kucaj i następnie na podstawie listy obecności stwierdziła ,Ŝe na 
ustawowy stan rady 15 radnych , obecnych jest 15 radnych  , co stanowiło quorum do 
podejmowania prawomocnych uchwał . 
Prowadząca obrady powitała nowo wybranych radnych , Wójta Gminy Kazimierza 
SzarŜanowicza , Zastępcę Wójta Jerzego Makowskiego , Sekretarz Gminy Danutę śygadło 
oraz  obecnych sołtysów . 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu . 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu . 
Po odczytaniu roty ślubowania nowo wybrani radni wywołani kolejno  przez najmłodszego 
wiekiem radnego złoŜyli ślubowanie i w ten sposób objęli mandat radnego Rady Gminy 
Stargard Szczeciński . 
Prowadząca obrady p. ElŜbieta Kucaj przed przyjęciem porządku obrad sesji , zapytała się czy 
radni mają uwagi bądź pytania do porządku obrad . 
Radny Lutyński – zgłosił swoje zapytania  do porządku obrad , pierwsze dotyczyło tego , 
dlaczego wybrany wójt nie moŜe złoŜyć ślubowania na pierwszej sesji , a drugie dotyczyło 
podpunktu e) ( pkt 5 i 7 ) - podjęcie uchwały stwierdzającej wybór ( przewodniczącego i 
wiceprzewodniczącego rady )  , skoro wcześniej będą przeprowadzone głosowania tajne 
dotyczące wyboru , a potem uchwała w głosowaniu jawnym .  
Wyjaśnienia odnośnie  nie złoŜenia ślubowania przez wójta gminy  na pierwszej sesji 
udzieliła sekretarz , iŜ zgodnie z przepisami wójt składa  ślubowanie w ciągu 7 dni od dnia 
ogłoszenia obwieszczenia Państwowej Komisji  Wyborczej w Dzienniku Ustaw 
Rzeczypospolitej Polskiej o zbiorczych wynikach wyborów wójtów , burmistrzów i 
prezydentów miast na terenie całego kraju , a zatem bieg 7-dniowego terminu  rozpocznie się   
od dnia ogłoszenia wyników wyborów po głosowaniu ponownym , które odbyło się 26 
listopada 2006.   
Radny Jerzy Wojciechowski jako przewodniczący rady poprzedniej  kadencji zabierając głos 
odpowiedział na drugie zapytanie p. Lutyńskiego wyjaśniając  ,Ŝe zgodnie z przepisami 
zwołał obrady pierwszej sesji i ustalił porządek obrad a uwaŜa ,Ŝe podjęcie uchwały  
potwierdza fakt dokonanego  wyboru przewodniczącego rady i wiceprzewodniczącego  . 
Prowadząca obrady p. ElŜbieta Kucaj odczytała porządek obrad I sesji Rady Gminy Stargard 
Szczeciński , a następnie poddała pod głosowanie . 
Porządek obrad I sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński został przyjęty 15  głosami „za” , 
 „ przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 , w brzmieniu jak niŜej : 
  
1.  Wręczenie przez Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej  radnym zaświadczeń o  
     wyborze 
2.  Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum   
3.  ZłoŜenie ślubowania przez radnych  
4.  Zatwierdzenie porządku obrad  
5.  Wybór Przewodniczącego Rady Gminy 
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a) powołanie komisji skrutacyjnej  
b) zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy  
c) przeprowadzenie głosowania tajnego  
d) ogłoszenie wyników  
e) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór  
6.  Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Gminy prowadzenia obrad  sesji od Radnego    
     Seniora  
7.  Wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy  
a) powołanie komisji skrutacyjnej 
b) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
c) przeprowadzenie głosowania tajnego  
d) ogłoszenie wyników  
e) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór  
8.   Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego stałych komisji rady gminy  
9.   Wolne wnioski i zapytania  
10. Sprawy róŜne  
11. Ustalenie terminu następnej sesji  
12. Zamknięcie obrad I sesji Rady Gminy  
Punkt 1, 2 ,3 i 4 porządku obrad został zrealizowany jak wyŜej .  
Ad.5 
Kolejno Pani  ElŜebieta Kucaj jako prowadząca obrady przystąpiła do realizacji pkt 5 tj. 
wyboru Przewodniczącego Rady Gminy i zaproponowała kandydatów do  składu komisji 
skrutacyjnej .  
Po wyraŜeniu zgody przez niŜej wymienione osoby , ustalono skład komisji skrutacyjnej do 
przeprowadzenia tajnego głosowania wyboru przewodniczącego rady gminy : 

1. Czwertlik Gabriela  
2. Domańska Ewa  
3. Kuźma Władysław  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym powołała 15 głosami „za” , „przeciw” 0 i głosy 
„wstrzymujące się „ 0 - komisję skrutacyjną do przeprowadzenia wyboru przewodniczącego 
rady w składzie jak wyŜej .  
Po ukonstytuowaniu się skład  komisji skrutacyjne przedstawiał się następująco :  

1. Domańska Ewa         – przewodnicząca komisji  
2. Czwertlik Gabriela    - członek komisji  
3. Kuźma Władysław    - członek komisji  

Regulamin głosowania przedstawiony przez przewodniczącą komisji skrutacyjnej Panią Ewę 
Domańską, rada gminy przyjęła 15 głosami „za” , „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „0”. 
Z regulaminu wynikało , Ŝe  zgodnie z przepisami przewodniczącego rady jak i 
wiceprzewodniczącego, rada gminy wybiera ze swego grona bezwzględną większością 
głosów w obecności  co najmniej połowy ustawowego składu rady w głosowaniu tajnym  
( liczba ta wynosi 8 radnych  ) . 
Regulamin obowiązuje do wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczącego rady gminy .  
Regulamin głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu . 
Następnie przystąpiono do zgłaszania kandydatów na przewodniczącego rady gminy . 
Radny Władysław Kuźma zgłosił kandydaturę Jerzego Wojciechowskiego. 
Radny Jerzy Wojciechowski wyraził zgodę na kandydowanie .  
Radna Czwertlik Gabriela zgłosiła  kandydaturę Pana Edwarda Lutyńskiego . 
Radny Edward Lutyński wyraził zgodę na kandydowanie .  
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Wobec braku dalszych zgłoszeń , rada gminy 15 głosami „ za” , „przeciw” 0 i głosy „ 
wstrzymujące się „ 0  zamknęła listę kandydatów na Przewodniczącego Rady Gminy .  
Przewodnicząca komisji skrutacyjnej rozdała karty do głosowania , przypominając  zasady 
głosowania . 
Przystąpiono do głosowania . 
Po dokonaniu głosowania kolejno wyczytani radni przez przewodniczącą komisji skrutacyjnej 
wrzucili do urny  karty do głosowania . 
Prowadząca obrady ogłosiła 15 minutową przerwę , a komisja skrutacyjna przystąpiła do 
obliczenia głosów i ustalenia wyników głosowania .  
Po przerwie przewodnicząca komisji skrutacyjnej Pani Ewa Domańska odczytała protokół 
Komisji Skrutacyjnej wybranej na I sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 27 
listopada 2006 r. do przeprowadzenia  wyboru przewodniczącego rady gminy , zgodnie z 
protokołem na przewodniczącego rady gminy w głosowaniu tajnym   wybrany został Pan 
Jerzy Wojciechowski . 
Następnie prowadząca obrady Pani ElŜbieta Kucaj odczytała projekt uchwały Nr I/1/06 Rady 
Gminy Stargard Szczeciński w sprawie wyboru przewodniczącego rady gminy Stargard 
Szczeciński . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr I/1/06 , która stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu .  
Nowo wybrany przewodniczący rady Jerzy Wojciechowski podziękował wszystkim za 
powierzenie mu pełnienia tejŜe funkcji .  
Prowadząca obrady ElŜbieta Kucaj złoŜyła gratulacje przewodniczącemu rady i przekazała 
prowadzenie obrad . 
Ad.6 
Przewodniczący Rady Jerzy Wojciechowski przejął dalsze prowadzenie obrad pierwszej sesji 
Rady Gminy .  
Ad.7 
Przystępując do realizacji następnego punktu dotyczącego  wyboru wiceprzewodniczącego 
rady , przewodniczący zaproponował  , aby do przeprowadzenia tajnego głosowania  wyboru 
wiceprzewodniczącego pracowała w takim samym składzie  komisja skrutacyjna  jak przy 
wyborze Przewodniczącego Rady Gminy  . 
Radni sprzeciwu nie zgłosili , przyjmując tym samym  taki sam  skład  komisji skrutacyjnej 
jak w poprzednim głosowaniu . 
Wobec powyŜszego przewodniczący stwierdził ,Ŝe do wyboru wiceprzewodniczącego będzie 
pracowała komisja skrutacyjna w takim samym składzie jak przy wyborze  
przewodniczącego. 
Następnie przystąpiono do zgłaszania kandydatów na wiceprzewodniczącego rady gminy . 
Radny Jerzy Wojciechowski zgłosił kandydaturę Pana Ksawerego Nyksa . 
Radny Ksawery Nyks wyraził zgodę na kandydowanie .  
Radny Lutyński zgłosił kandydaturę Pani ElŜbiety Kucaj . 
Radna ElŜbieta Kucaj wyraziła zgodę na kandydowanie .  
Wobec braku dalszych zgłoszeń  przewodniczący rady za zgodą rady stwierdził zamknięcie   
listy kandydatów  na wiceprzewodniczącego rady . 
Komisja skrutacyjna rozdała karty do głosowania . 
Po dokonaniu głosowania , kolejno wyczytani radni przez przewodniczącą komisji 
skrutacyjnej  podchodzili do urny wyborczej wrzucając  kartę do głosowania . 
Przewodniczący rady ogłosił 15 minutową przerwę , a komisja skrutacyjna przystąpiła do 
obliczenia głosów i ustalenia wyników wyborów .  
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Po przerwie przewodnicząca komisji skrutacyjnej Pani Ewa Domańska odczytała protokół 
Komisji Skrutacyjnej wybranej na I sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński w dniu 27 
listopada 2006 r. do przeprowadzenia wyboru wiceprzewodniczącego rady gminy . 
W wyniku wyborów wiceprzewodniczącym rady gminy w głosowaniu tajnym wybrany został 
Pan Ksawery Nyks . 
Następnie przewodniczący rady odczytał projekt uchwały Nr I/2/06 w sprawie wyboru 
wiceprzewodniczącego rady gminy Stargard Szczeciński . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła  uchwałę Nr I/3/06 , która stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu .  
 Ad.8  
Podjęcie uchwały Nr I/3/06 w sprawie ustalenia składu osobowego stałych komisji rady 
gminy  
Przewodniczący rady poinformował radnych , Ŝe obowiązuje uchwała , która określa liczbę 
stałych komisji rady i są to trzy komisje i  kaŜda komisja ma ustalony  skład liczbowy 
radnych  i tutaj przewodniczący wymienił komisje , a mianowicie :  
- komisja rewizyjna    w liczbie 3 radnych  
- komisja gospodarki mienia komunalnego i budŜetu  w liczbie 5 radnych  
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty w liczbie 5 radnych . 
Następnie przewodniczący odczytał proponowane składy osobowe poszczególnych komisji 
zaznaczając ,Ŝe z kaŜdą osobą  było uzgodnione w jakiej komisji chciałby pracować . 
Przewodniczący zapytał się jeszcze raz radnych czy mają uwagi bądź inne propozycje do 
proponowanych składów komisji    , czy kaŜdemu odpowiada proponowana   komisja . 
Ze strony radnych uwag i innych propozycji nie zgłoszono .  
Wobec powyŜszego przewodniczący odczytał projekt uchwały Nr I/3/06 w sprawie ustalenia 
składu osobowego stałych komisji rady gminy i zaproponował, aby komisje ukonstytuowały 
się tj. wybrały  ze swego grona przewodniczącego , bo w projekcie uchwały trzeba zapisać 
funkcje . 
Przewodniczący zasugerował  , Ŝe  byłoby dobrze , aby w kaŜdej komisji  był równieŜ 
wiceprzewodniczący komisji , ale do tego tematu rada powróci . 
Radny Lutyński – w swojej wypowiedzi m.in. zaznaczył ,Ŝe wszystkie komisje są waŜne ale 
jedna komisja jest szczególnie uprzywilejowana i tutaj chodziło radnemu o komisję 
rewizyjną, iŜ z jego doświadczenia skład osobowy w ilości 3 radnych jest za mały. 
Przewodniczący rady przypomniał ,Ŝe skład ilościowy komisja wynika z uchwały , o której na 
wstępie była mowa .   
Po ukonstytuowaniu się komisji , przewodniczącymi komisji zostali wybrani  :  
komisji rewizyjnej – Bronisław Jurec  
komisji gospodarki mienia komunalnego i budŜetu – Daniel Wilk  
komisji socjalno-porządkowej i oświaty – ElŜbieta Kucaj  
Radny Lutyński – wracając do sprawy wyboru przewodniczących komisji zaproponował ,aby 
poddać pod głosowanie osobno  wybór  przewodniczących poszczególnych  komisji , a 
zwłaszcza tej komisji specyficznej . 
W trakcie dyskusji dotyczącej wyboru przewodniczących komisji radny Klim zapytał  „ czy 
moŜe być rotacja przewodniczącego „ w odpowiedzi przewodniczący krótko odpowiedział ,Ŝe 
jest do tego władana rada gminy i zawsze moŜna zmienić jeŜeli będzie taka wola komisji.  
Wobec powyŜszego przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek o następującej 
treści :     
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Czy przewodniczących komisji mamy wybierać w takiej formie jak jest obecnie zapisane w 
projekcie uchwały dotyczącej ustalenia składu osobowego stałych komisji rady gminy . 
Po odbyciu  głosowania przewodniczący  podał do protokołu , Ŝe wniosek został  przyjęty  
zwykłą większością głosów ( tj.10 głosami „za” )   . 
Następnie przewodniczący rady odczytał projekt uchwały Nr I/3/06 w sprawie ustalenia 
składu osobowego stałych komisji rady gminy . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania ,14 głosami „za” ,  
1 głosie „przeciw „  i 0 głosów  „ wstrzymujących się „ – podjęła uchwałę  Nr I/3/06 , która 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu .  
Ad.9  
Brak wniosków i zapytań . 
Ad.10 
Przewodniczący rady gminy poinformował radnych o następujących sprawach :  
- w terminie 30 dni od dnia złoŜenia ślubowania naleŜy złoŜy oświadczenie majątkowe tj. do   
  dnia 27 grudnia 2006 r. 
- nie złoŜenie oświadczenia majątkowe w terminie zgodnie ze zmianą przepisów powoduje   
  wygaśnięcie mandatu radnego ( art. 190 ust.1 pkt 1a)  -ustawy z dnia16 lipca 1998 r. –  
 ordynacja wyborcza do rad gmin , rad powiatów i sejmików województw  Dz.U. z 2003 r.  
 Nr 159 , poz. 1547 ze zm. )  
 - dostarczenie zdjęcia radnego celem wyrobienia legitymacji . 
Ad.11 
Ustalając termin następnej sesji przewodniczący powiedział ,Ŝe  następna sesja będzie 
poświęcona  przyjęciu uchwał podatkowych i ewentualnie komisje przygotują plany pracy na 
rok 2007, aby na następnej sesji podjąć uchwałę w sprawie planu pracy rady na rok 2007. 
0brady sesji zostaną poprzedzone posiedzeniami stałych komisji rady gminy. 
Radny Lutyński – powiedział ,Ŝe są propozycje aby przenieść godzinę posiedzeń rady na  
1400 .      
Wójt Gminy – odnosząc się do tej propozycji powiedział ,Ŝe nie raz jest tak ,Ŝe podczas obrad 
sesji musi skorzystać z pomocy pracowników urzędu i to jest tylko jego uwaga , bo nie ma 
przeszkód .  
Wobec powyŜszego przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek o następującej 
treści :  
Kto z radnych jest za tym , aby godzinę odbywania posiedzeń sesji pozostawić tak jak było w 
poprzedniej kadencji . 
Po ustaleniu wyniku głosowania przewodniczący ogłosił ,Ŝe większością głosów ustalono ,Ŝe  
godzina  zwoływania posiedzeń obrad sesji pozostanie tak jak było , czyli na godz. 10 00. 
Przewodniczący rady podał termin zwołania następnej sesji oraz terminy posiedzeń komisji , 
a mianowicie : 
 
- I I sesja Rady Gminy dnia 8 grudnia 2006 r. godz. 10 00 

- komisja gospodarki mienia komunalnego i budŜetu  dnia  4.12.2006 r., godz. 8 00 ,  
- komisja socjalno-porządkowa i oświaty  dnia 5.12.2006 r., godz. 1000 , 

- komisja rewizyjna dnia 6.12.2006 r. , godz. 8 00 .  
 
Przewodniczący równieŜ przypomniał ,Ŝe wiceprzewodniczący rady będzie uczestniczył w 
pracy komisji gospodarki mienia komunalnego i budŜetu jak równieŜ komisji socjalno-
porządkowej i oświaty. 
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Ad.12 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Wojciechowski 
podziękował   wszystkim za udział i o godzinie 12 15 zamknął obrady I sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński .  
 
 
Protokołowała :                                                                            Przewodniczący Rady Gminy     
Z.Stoczkowska                                                                                  Jerzy Wojciechowski  
Data sporządzenia :                                                                         Data podpisania :  
2006.11.27                                                                                       2006.12………… 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


